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CCoommeennttaarriiuu  rreeaalliizzaatt  ddee  ppaassttoorruull  AAlleejjaannddrroo  BBuulllloonn  

SSTTUUDDIIUULL  7 
AA  TTRRAAII  CCAA  IISSUUSS  

 

Buna dragul meu prieten, in acest studiu vom continua sa analizam modul de viata al 
persoanei care a fost convertita si a trecut prin aceasta experienta. Ce spune Isus in legatura cu 
acest aspect? Dar de fapt, Isus mai mult decat a spune, El chiar a trait principiul dragostei, pentru 
ca El era dragostea. Ioan, ucenicul care poate L-a cunoscut cel mai bine pe Isus a scris 
urmatoarele cuvinte in Ioan 4,7.8: 

7A venit o femeie din Samaria să scoată apă. "Dă-Mi să beau", i-a zis Isus.  
8
Căci ucenicii Lui se duseseră în cetate să cumpere de ale mâncării. 

Am spus ca Ioan trebuie sa fi fost unul din ucenicii care L-a cunoscut cel mai bine, 
dragostea lui Isus, pentru ca El a venit inaintea lui cu viata sa deformata din cauza pacatului, 
astfel incat era numit „fiul tunetului”. Imagineaza-ti cum putea fi caracterul lui Ioan ca sa-l 
numeasca astfel. Dar aceea ce este cel mai important este faptul ca la sfarsitul vietii sale era 
cunoscut ca „ucenicul iubirii”, si acest Ioan a fost cel care a scris cel mai mult despre dragostea 

transformatoare a lui Dumnezeu. 

 In cuvintele lui Ioan pe care tocmai le-am amintit, ideea centrala este ca „Dumnezeu este 

dragoste”. Ramai cu aceasta idee, Dumnezeu nu primeste dragoste, El este insasi Dragostea. 
Astfel dupa cum Dumnezeu este vesnic, asa este si dragostea Sa, de aceea eu tot repet ca 
Dumnezeu niciodata nu va inceta sa te iubeasca. Dragostea Sa nu este conditionata de 
comportamentul tau, ci de eternitatea Sa. Desigur ca dragostea divina nu are nici o valoare pentru 
om, daca acesta nu o accepta si nu si-l insuseste. Cand Isus a fost pe acest pamant, aceasta 
dragoste Si-a manifestat-o in diferite forme. El era dragostea intruchipata care mergea pe strazile 
Galileii. Era dragostea care se raspandea printre oameni. El ii privea pe oameni cu compasiune, 
era capabil sa inteleaga durerea pe care pacatul a adus-o in lume. Contempla suferinta umana, 
intindea o mana plina de dragostea fiintelor omenesti, de aceea facea minuni si vindecari, elibera 
oamenii din puterea Diavolului si a pacatului.  

Matei 9,35-36 ne spune: 

35
Isus străbătea toate cetăţile şi satele, învăţând pe norod în sinagogi, propovăduind Evanghelia Împărăţiei, 

şi vindecând orice fel de boală şi orice fel de neputinţă, care era în norod.  
36

Când a văzut gloatele, I s-a făcut milă de ele, pentru că erau necăjite şi risipite, ca nişte oi care n-au păstor. 

Ce iubire extraordinara! Simtea durere si compasiune fata de oamenii care erau in jurul 
Sau. Eu trebuie sa recunosc ca in ciuda faptului ca m-am nascut si am crescut in biserica, si sunt 
un lucrator al lui Dumnezeu si incerc ca dragostea sa lucreze in viata si lucrarea mea, totusi sunt 
departe de aceasta dragoste extraordinara a lui Isus. Cel mai interesant lucru este ca Isus isi are 
biserrica Sa pe acest pamant, iar daca El este un Dumnezeu – Dragoste, in mod logic, ar trebui ca 
si biserica Sa sa fie o biserica a dragostei. Dragostea ar trebui sa fie principala caracteristica a 
bisericii lui Dumnezeu. Ioan este foarte categoric atunci cand afirma in 1 Ioan 2,2-9 urmatoarele: 

2
El este jertfa de ispăşire pentru păcatele noastre; şi nu numai pentru ale noastre, ci pentru ale întregii lumi.  

3
Şi prin aceasta ştim că Îl cunoaştem, dacă păzim poruncile Lui.  
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4
Cine zice: "Îl cunosc", şi nu păzeşte poruncile Lui, este un mincinos, şi adevărul nu este în el.  

5
Dar cine păzeşte Cuvântul Lui, în el dragostea lui Dumnezeu a ajuns desăvârşită; prin aceasta ştim că suntem în 

El.  
6
Cine zice că rămâne în El, trebuie să trăiască şi el cum a trăit Isus.  

7
Preaiubiţilor nu vă scriu o poruncă nouă, ci o poruncă veche, pe care aţi avut-o de la început. Porunca aceasta 

veche este Cuvântul, pe care l-aţi auzit.  
8
Totuşi vă scriu o poruncă nouă, lucru care este adevărat atât cu privire la El, cât şi cu privire la voi; căci 

întunericul se împrăştie, şi lumina adevărată şi răsare chiar.  
9
Cine zice că este în lumină, şi urăşte pe fratele său, este încă în întuneric până acum. 

In acord cu aceste cuvinte, ceea ce determina daca o persoana traieste in lumina sau nu, nu 
este dupa ceea ce crede, ci in functie de modul in care se relationeaza cu persoanele din jur, 
incepand cu fratii sai, cu vecinii si cu ceilalti oameni cu care intra in contact. A trai ca Isus 
inseamna a face ceea ce Isus a facut, si El a iubit oamenii si le-a slujit. 

 In parabola samariteanului milos, Isus a ilustrat ceea ce vreau sa spun, creind o frumoasa 
istorie. Samaritenii erau pierduti dupa opinia iudeilor, pentru ca nu tineau invataturile Legii si 
Profetii, sau dupa cum spunem noi astazi, nu ascultau de invataturile Bibliei. Dar in mod ciudat, 
tocmai samariteanul este singurul care isi ia timp pentru a lua in seama nevoile acelui om 
necunoscut, lovit si jefuit de hoti. Ceilalti doi cunoscatori in profunzimea adevarurilor biblice, s-
au prefacut ca nici nu au vazut pe cel ranit. Interesant este ceea ce spune Isus in aceasta parabola, 
iata ce gasim in Luca 10,25-28: 

25
Un învăţător al Legii s-a sculat să ispitească pe Isus şi I-a zis: "Învăţătorule, ce să fac ca să moştenesc 

viaţa veşnică?"  
26Isus i-a zis: "Ce este scris în Lege? Cum citeşti în ea?"  
27

El a răspuns: "Să iubeşti pe Domnul, Dumnezeul tău, cu toată inima ta, cu tot sufletul tău, cu toată puterea ta şi 

cu tot cugetul tău; şi pe aproapele tău ca pe tine însuţi."  
28

"Bine ai răspuns", i-a zis Isus; "fă aşa, şi vei avea viaţa veşnică." 

O, prietene, adevaratul crestinism nu consta doar in a cunoaste o doctrina corecta, de a fi 
nascut in dragostea lui Dumnezeu si de a fi reprezentantul Sau oriunde mergem pe acest pamant. 
Are Dumnezeu o biserica pe acest pamant? Da, dar daca aceasta biserica apartine Dumnezeului 
dragostei, atunci ea trebuie sa fie o biserica a dragostei.  

 

Aceasta idee ne conduce la cel de-al treilea punct al studiului nostru. Biserica lui 
Dumnezeu este teritoriul dragostei, in afara acestui teritoriu este o zona a lipsei de dragoste si 
„domnul” acestui teritoriu cheama oamenii si ii uneste in campul sau. Aceasta zona in care 
lipseste dragostea este plina de suferinta, durere, tradare, violenta, egoism, exploatare umana, 
viciu si tot felul de rele. Oamenii nu pot trai fericiti in astfel de teritoriu, se ucid, mor. Dar 
Dumnezeu ii iubeste chiar daca ei traiesc pe teritoriul pacatului si a lipsei de dragoste.  

 Iata ce nise spune in Ezechiel 33,11: 

11Spune-le: ,Pe viaţa Mea, zice Domnul Dumnezeu, că nu doresc moartea păcătosului, ci să se întoarcă de la 

calea lui şi să trăiască. Întoarceţi-vă, întoarceţi-vă de la calea voastră cea rea! Pentru ce vreţi să muriţi voi, casa 

lui Israel?' 

Dumnezeu isi iubeste chiar si acest popor care este pe un teritoriu strain de dragostea Sa, 
unde domina pacatul. Si ce face El pentru a atrage oamenii din teritoriul pacatului, pe teritoriul 
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dragostei? Ii trimite pe reprezentantii dragostei. Si cine sunt acestia? Membrii bisericii Sale. Si 
ce instrumente li se da pentru a indeplini misiunea? Dragostea. Deci ii trimite in lume pentru a 
iubi oamenii, nu pentru a-i indoctrina. Doctrina este ceea se invata dupa ce oamenii au ajuns deja 
pe teritoriul dragostei, dar primul pas pentru a-i atrage la Hristos este ai iubi pe oameni.  

 In Matei 24 Hristos prezinta tabloul zilei revenirii Sale, iar cand face primirea celor 
rascumparati ai Sai, El ii recunoaste ca popor al Sau pentru ca L-au ajutat in momentele de 
necesitate. Cei drepti atunci raman „surprinsi” si intreaba „Doamne, cand te-am ajutat, cand te-
am vizitat in puscarie, cand am facut noi aceste lucruri? „ Si Regele le va raspune: „ Cand ati 
ajutat pe unul din acesti neinsemnati frati ai mei pe Mine m-ati ajutat.” 

Prin aceasta parabola Isus vroia sa scoata in evidenta importanta faptului de a trai 
dragostea intr-o maniera practica, apropiindu-te de oameni si sa le intinzi o mana de ajutor in 
nevoile lor.  

 Nu exista alta cale de a castiga inimile oamenilor si de a le aduce la biserica iubirii, unde 
vor cunoaste doctrina biblica. Dumnezeu ne-a trimis sa slujim asa cum El a facut. Slujindu-le 
oamenilor le castigam inimile si ei ne vor urma. Nimeni nu urmeaza un necunoscut care bate la 
usa sa si ii aduce un pliant. Oamenii isi urmeaza prietenii, pe cei ce-i iubesc, asa ca noi trebuie sa 
devenim intrumentele dragostei lui Dumnezeu. Nu putem fi multumiti doar cu o cunoastere a 
doctrinei in teoria ei, ci ea trebuie traita in detaliile vietii zilnice.  

 

Sa trecem acum la partea a patra a studiului nostru. In primul rand, asa cum am stabilit, 
trebuie sa ne iubim vecinii, prietenii si fratii, dar misiunea noastra implica datoria de a-i iubi si 
pe dusmanii nostri deasemenea. Isus nu ne-a invatat aceste lucruri doar prin cuvinte, ci a facut-o 
cel mai clar pe cruce, care este cel mai impunator amvon al dragostei. Dar sa vedem una din 
instructiunile pe care El le-a lasat in legatura cu iubirea fata de dusmani. Luca 6,35-36:  

35
Voi însă, iubiţi pe vrăjmaşii voştri, faceţi bine şi daţi cu împrumut, fără să nădăjduiţi ceva în schimb. Şi 

răsplata voastră va fi mare, şi veţi fi fiii Celui Prea Înalt; căci El este bun şi cu cei nemulţumitori şi cu cei răi.  
36

Fiţi dar milostivi, cum şi Tatăl vostru este milostiv. 

Care este motivul pentru care ar trebui sa-i iubim pe dusmanii nostri? Nu trebuie sa-i iubim 
din datorie, ci pentru ca suntem fiii Celui Preainalt, pentru ca suntem nascuti in imparatia lui 
Dumnezeu si pentru ca am trecut prin experienta convertirii.  

Intr-o zi cineva m-a intrebat: „Ce ar trebui sa fac daca cineva imi face rau in continuu? 
Trebuie sa-l iubesc mereu?”. Sunt doua rapsunsuri. A iubi este un principiu care iese in mod 
natural din inima celui nascut in Hristos. Dar a lasa ca in numele dragostei, o persoana sa-ti faca 
rau in mod continuu este un alt aspect. In primul rand trebuie sa te iubesti pe tine insuti pentru ca 
apoi sa poti iubi pe altii. De aceea porunca Invatatorului este sa-l iubesti pe aproapele tau ca te 
tine insuti. „Aproapele” este orice persoana care se gaseste alaturi de tine. In parabola 
samariteanului milos, „aproapele” este ranit si gol, de ce? Pentru a nu putea fi identificat nici 

prin accentul sau, nici prin hainele sale, mai inainte de a-l ajuta. „Aproapele” este orice persoana 

care are nevoie de ajutorul tau.  
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Am ajuns la finalul acestui studiu. Cum sa traim asa cum a trait Isus? Prin a petrece in 
fiecare zi un timp special impreuna cu El prin rugaciune, studiul Cuvantului si prin a povesti 
altora ceea ce Isus a facut in viata ta. Tu vorbesti cu Dumnezeu prin rugaciune, Dumnezeu 
vorbeste cu tine prin Biblie, iar tu impreuna cu Dumnezeu povestiti altora experienta de 
comuniune si de iubire pe care o traiti impreuna. Isus a spus destul de clar ca daca nu ramanem 
in Isus suntem condamnati esecului. Singura modalitate de a trai ca Isus este de a trai conectati la 
El, sursa puterii. Toate acele virtuti care ti-ar place sa le vezi in viata ta de ce nu apar in tine  in 
ciuda tuturor eforturilor? 

 Pentru ca Isus spune ca mladita de vita de vie nu poate avea fructe separata, singura. Si tu 
si eu suntem mladita, putem incerca cu disperare sa facem eforturi, dar nu vom reusi niciodata 
singuri, dupa cum nici mladita nu poate rodi de la sine, „Fara Mine nu puteti face nimic”, afirma 

Isus. Singura posibilitate de succes este sa ramai in Mine. Cauta-Ma in fiecare zi, roaga-te, 
studiaza Biblia, spune altora ceea ce am facut pentru tine. Aceasta este cheia vietii unui crestin 
invingator. Aici gasim motivul pentru care multi crestini sunt biruiti. Daca limitezi relatia ta cu 
Dumnezeu doar la a asculta o predica la biserica, sau mai mult decat atat la altarul de dimineata 
sau seara, nu vei obtine biruinta. La ce iti ajuta o ora de meditatie zilnica, daca apoi toata iua 
traiesti singur? Pierzi comuniunea ta cu Dumnezeu si te separi de El. Tu nu abandonezi biserica, 
nici nu faci ceva din punct de vedere moral, dar fiind prea preocupat si prins de treburile zilnice, 
ai uitat de Isus. Mai tarziu cand cineva face ceva care nu-ti place, incerci sa nu te superi cu el si 
folosesti toate metodele umane de autodisciplina si dominare proprie si cu putina putere de 
vointa vei putea chiar sa invingi ispita, mai bine zis, o invingi in aparenta, pe dinafara. Biserica 
nu te va pedepsi, familia nu te va abandona, prietenii nu te vor lasa singur, vor continua sa 
admire biruinta ta. Dar aceasta biruinta a ta are doar o valoare morala si sociala, dar nu are si o 
valoare spirituala, pentru ca tu esti pierdut in sanul bisericii, implinind in aparenta toate normele 
si totusi esti pierdut.  

 Acesta este ideea pe care vrea Isus sa o transmita atunci cand spune: „Fara Mine nu 

puteti face nimic.” Puteti aparenta, disimula, dar aceasta nu este o viata de crestin. „Eu sunt 
vita”, spune Isus, „iar voi sunteti mladitele”. Mladita nu poate fori de una singura, dupa cum nici 
noi nu putem face nimic fara Hristos, cu ata mai putin sa-i iubim pe dusmanii nostri.  

Dumnezeu sa te binecuvanteze! 
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